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سانسور با کمی هم والیبال

شبی که تلویزیون اعصاب همه را خرد کرد
پنجشنبه شــب قرار بود شــبی خاص بــرای ورزش ایران 
باشــد. تیم جوان و دوست داشتنی والیبال ایران پس از صعود 
غرورآفرین به مرحله حذفی لیگ ملت های والیبال حالا برای 
ادامه تاریخ ســازی لهســتان را پیش روی خــود می دید. نبرد 
ایران-لهســتان یک جدال آشنا و حساس برای والیبال دوستان 
محسوب می شــود. ایران موفق شــده بود در مرحله گروهی 
همیــن رقابت ها با نتیجه ۳ بر ۲ لهســتان را شکســت دهد و 
خیلی ها منتظر تکرار این پیروزی بودند؛ اما آنچه پنجشنبه شب 
نصیب هواداران ایرانی شــد با آنچــه منتظرش بودند زمین تا 
آســمان فرق می کرد، شبی تلخ. شــب تلخ ورزش ایران را اما 
والیبالیســت های ملی پوش خلق نکردند، عامل اصلی تلخی 
این شب گروه دیگری بودند؛ دست اندرکاران تلویزیون و عوامل 
پخش مســابقه. پخش همراه با سانســور زیاد بــازی آن قدر 
اعصاب خردکن بود که پس از بازی صدای همه را درآورد. هیچ 
منتقدی در پایان دیدار ایران-لهستان در بولونیای ایتالیا که به 
پیروزی ۳ بر ۲ لهستان انجامید و حذف ایران را از این رقابت ها 
رقم زد، از نمایش بازیکنان ایران ایراد نگرفت. انتقادها متوجه 
صداوســیما و نحوه پخش زنده بازی بود. درســت اســت که 
ماجراجویــی والیبال ایــران در لیگ ملت ها بــا این باخت به 

پایان رسید، اما نمایش شجاعانه بازیکنان جوان بهروز عطایی 
شایســته تقدیر بود؛ گرچه عملکرد انتقادآمیز تلویزیون کاملا 

عملکرد ملی پوشان ایران را زیر سایه خود قرار داد.
شــبکه های اجتماعــی از همان شــروع بــازی از جملات 
اعتراض آمیز پر شد. این نظرات انتقادی در ادامه بیشتر و بیشتر 
هم شــد و در پایان بازی انتقاد از تلویزیون حرف اول خیلی ها 

بود.
این برای اولین بار نبود که تصاویر مســابقات ورزشــی در 
تلویزیون ایران با سانســور و بریده بریده پخش می شد. حدودا 
دو هفته پیش همین بازی ایران و لهســتان در مرحله گروهی 
هم به این سرنوشــت دچار شده بود و مورد انتقاد قرار گرفت. 
اتفاقات پنجشنبه شــب اما در مقایســه با بــازی ۱۴ تیرماه هم 
یــک زیاده روی محســوب می شــد و قابل مقایســه بــا نحوه 
پخش مســابقات والیبال در گذشــته نبود . گروهی نوشتند که 
پنجشنبه شب شاهد «سانســور با کمی والیبال» بودند. عده ای 
از صداوسیما خواستند اگر قرار است بازی ها را این گونه پخش 
کند بهتر است اصلا پخش نکند. گلایه ها زیاد بود؛ اینکه بیننده 
اصــلا از جریــان بازی و نحوه ردوبدل شــدن تــوپ و امتیازها 
مطلع نمی شــد و مجبور بود صحنه های تکراری را به دفعات 

ببیند. تلویزیون با این نحوه پخش لذت تماشــای یک مسابقه 
ورزشی مهم را از مخاطبانش گرفت. بسیاری در حین بازی در 
شبکه های اجتماعی از دیگران می خواستند که به آنها شبکه 
یا ســایتی را معرفی کنند که بازی را بدون سانسور پخش کند. 
اکثر بینندگان هم در پایان بــازی در یک جمله هم نظر بودند؛ 

«خردشدن اعصاب».
از  وریا  تا  والیبال

حذف بعضــی صحنه ها حیــن پخش زنده مســابقات 
ورزشــی اتفاق جدید و عجیبی نیســت. پوشش زنان حاضر 
در محل مســابقات ورزشــی به ویژه در ماه های گرم ســال 
عامل اصلی این حذف ها محســوب می شــود. صداوسیما 
معمولا مســابقات زنــده ای را که در خارج از کشــور برگزار 
می شــود، با چند ثانیه تأخیر روی آنتــن می برد و از این چند 
ثانیه برای پخش تصاویر قبلی به جای تصاویر تماشــاگرانی 
که پوشش شــان را نمی خواهد نشان دهد، استفاده می کند. 
این رویه سال هاست که انجام می شود. این بار اما چه شد که 
صدای همه را درآورد؟ در سالن والیبال تماشاگران نسبت به 
ورزشــگاه فوتبال بیشتر در قاب تصویر قرار می گیرند. گرمای 
بی سابقه این روزهای اروپا هم باعث شد پوشش تماشاگران 

بیشــتر از قبل دکمه سانســور را فعال کند. به این موارد باید 
اســتفاده از رقصنده ها را هم در حین مسابقه والیبال اضافه 
کرد. این عوامل دســت به دســت هم داد تا پخش والیبال 
پنجشنبه شــب به آن شکل انتقادآمیز دربیاید. برخی فعالان 
شبکه های اجتماعی معتقدند که شبکه سه این بار در حذف 
تصاویر زنده و نمایش تصاویر تکراری بسیار زیاده روی کرد و 
می شــد خیلی بهتر عمل کرد و بعضی صحنه های بازی را 
زیر تیغ سانســور نبرد. این موارد در گذشته هم وجود داشت، 
نحوه نمایش مسابقات اما معمولا به این شکل درنمی آمد. 
حالا پرســش اصلی این اســت کــه آیا حجم سانســور در 

تلویزیون بیشتر شده است؟
این سانسور در شرایطی با موجی از انتقادهای تند مخاطبان 
همراه شده اســت که همین چند روز پیش حذف ناشیانه نام 
وریا از برنامه «خندوانه» عملکرد صداوسیما را زیر سؤال برد. 
سانســوری که به وریا غفوری، کاپیتان ســابق استقلال ارتباط 
داشــت. عذرخواهی عجیب رامبد جوان، مجری خندوانه هم 
دردی را دوا نکــرد. این بــرای اولین بار نبود که وریا غفوری در 
تلویزیون با سانســور روبه رو می شد. شــبکه سه هم چند ماه 
پیــش حین مســابقات لیگ عکس غفــوری را از میان عکس 
بازیکنان اســتقلال حذف کرده بود که آن اقدام با واکنش تند 
فرهاد مجیدی، سرمربی وقت استقلال همراه شد. خیلی ها این 
نوع برخورد تلویزیون با وریا را به دلیل صحبت های انتقادی او 
درباره وضعیت اقتصادی و اجتماعی کشــور می دانند و حتی 
معتقدند غفوری به همین دلیل از استقلال کنار گذاشته شد و 

هنوز بدون تیم مانده است.
به هر حال به نظر می رســد موضوع سانســور حالا به یک 
مشکل اساسی برای صداوسیما آن هم در بخش ورزش تبدیل 
شــده است. مخاطبان ورزشی حالا بیشتر از قبل به این رویکرد 

تلویزیون معترض اند.
آیا رویکرد تلویزیون تغییر خواهد کرد؟

صداوســیما حالا با ســیل انتقاد از ســوی مردم، رسانه ها 
و کارشناســان به خاطر عملکردش در زمینه سانسور ورزشی 
روبه روست. باید دید آیا این انتقادها عملکرد این ارگان را تغییر 
می دهد یا خیر. تلویزیون در گذشــته چند بــار در رویدادهای 
بسیار حســاس که قطع تصاویر باعث بی مفهوم شدن پخش 
رویداد می شــد در سانسورنکردن نرمش نشــان داد. نمایش 
مراســم اعطای جام در جام  جهانی ۲۰۱۸ روسیه یکی از آنها 
بود که نحوه عملکرد شبکه سوم با موارد مشابه متفاوت بود 
و صحنه هایی نمایش داده شــد که قبلا روی آنتن نمی رفت. 
عادل فردوســی پور، مجری آن برنامه همان موقع از مسئولان 
صداوســیما به خاطر این تغییر رویکرد تشــکر کرد. مراســم 
قرعه کشی تورنمنت های مهمی مثل جام  جهانی هم همیشه 
یک چالش مهم برای صداوسیما بوده است. والیبال اما اکنون 
به یک معما تبدیل شــده است. منتقدان همه یک سؤال دارند 
چرا یکباره حذف تصاویر والیبال این قدر زیاد شــده است؟ چرا 
تصاویر ردوبدل شــدن توپ هم سانسور می شــود؟ آیا در این 

زمینه دستور داده شده بیشتر سخت گیری شود؟
کارشناسان رسانه در این باره به صداوسیما هشدار می دهند 
که ادامه این روند باعث می شود مخاطب بستر دیگری به غیر 
از تلویزیون ایران را برای تماشای رویداد ورزشی مورد علاقه اش 
انتخاب کند. ضمن اینکه دسترســی به بســترهای دیگر هم با 
وجود ابزار و امکانات کنونی برای خیلی ها سخت نخواهد بود.

شنبه
۱ مرداد  ۱۴۰۱

سال نوزدهم      شماره ۴۳۳۲

اخـبـار  بـرگـزیـده

مقایسه آماری رامین رضاییان و  دانیال 
اسماعیلی فر

آمارها نشــان می دهد که رضاییان در خلق موقعیت برتر است و اسماعیلی فر در 
سایر عملکردهای فنی.

به گزارش فوتبال۳۶۰، پرســپولیس و سپاهان در نقل وانتقالاتی غیرمستقیم، دفاع  
راســت های فصل قبل شان را با یکدیگر عوض کردند. پرسپولیس، دانیال اسماعیلی فر 
را از سپاهان خرید. ســپاهان هم بعد از یک ماه چرخیدن در بازار، بالاخره برای جذب 
رامین رضاییان اقدام کرد. دو بازیکنی که شبیه ترین توانایی فنی را به یکدیگر دارند. در 
این جابه جایی اما، کدام تیم بیشتر سود کرد؟ نمایش فصل قبل کدام بازیکن بهتر بود؟
دانیال اسماعیلی فر در یکی از بهترین فصل های فوتبالی اش، در لیگ بیست ویکم، 
۵ گل زد و ۶ پاس گل داد. طبق آمار «متریکا»، اســماعیلی فر بین تمامی بازیکنان لیگ، 
بالاترین لمس توپ را داشــت و فعال ترین بازیکن فصل بــود. او جزء معدود بازیکنان 
بدون جایگزین لیگ هم بود و در همه ۳۰ مســابقه فصل حضور داشت. در آن سمت 
اما رامین رضاییان از نیم فصل به ترکیب پرســپولیس اضافه شــد و فقط در ۱۳ دیدار 
برای پرســپولیس بازی کرد. رضاییــان در همین مدت کوتاه امــا نمایش قابل قبولی 
داشــت و چهار پاس  گل داد. آمار پاس کلیدی دو بازیکن نشــان می دهد که رضاییان 
در خلق موقعیت، مؤثرتر از اسماعیلی فر هم بود اما مهاجم های پرسپولیس به اندازه 
ستاره های تهاجمی سپاهان قدرشناس و فرصت طلب نبودند. رضاییان به طور میانگین 
در هــر بازی نزدیک به ۲ برابر اســماعیلی فر با پاس  کلیدی موقعیت می ســاخت. در 
سایر آمارهای فردی اما کفه ترازو به سمت ستاره فصل قبل سپاهان سنگینی می کند. 
اســماعیلی فر در دوئل های یک  مقابل  یــک بهترین بازیکن تیمش بــود. او به عنوان 
تکنیکی ترین بازیکن ســپاهان، به طور میانگین در هر بازی یک دریبل موفق داشت در 
حالی که رضاییان در مجموع ۱۳ دیداری که حضور داشت، چهار مرتبه با دریبل از سد 
دفاع مقابلش عبور کرد. در عملکردهای دفاعی هم اسماعیلی فر متعهدتر از رضاییان 
بود. او بیشترین توپ گیری را بین بازیکنان سپاهان داشت و به طور میانگین در هر بازی 
۲٫۵ تکل  موفق ثبت کرد. رضاییان هم جزء ۳ بازیکن مؤثر تیمش در توپ گیری از حریف 
بود. او به طور میانگین در هر بازی، یک تکل  موفق کمتر از همتایش در سپاهان داشت. 
البته بخشی از این آمار به تفاوت مدل بازی دو تیم مربوط می شود که بازیکنان سپاهان 

در کل، بیشتر از پرسپولیسی ها در شرایط یک  مقابل  یک قرار می گرفتند.
تعداد عملکرد دفاعی دانیال اســماعیلی فر در هر بازی هم حدودا ۲ برابر رضاییان 
بــود. رامین رضاییان به طور میانگین ۳٫۵ عملکرد دفاعی نظیر قطع پاس و دفع توپ 
در هر بازی داشــت و این عملکرد برای اسماعیلی فر عدد ۷٫۱ بود. دو بازیکن در تعداد 
تهدیــد دروازه با شــوت و گرفتن خطا از حریف هم نمایشــی نزدیک به هم داشــتند. 
رضاییان از همشهری اش در تیم رقیب، سه سال سن بیشتری هم دارد و ۳۲ساله است.

صعود اولین زن ایرانی به کِی ۲
افســانه حسامی فرد به عنوان اولین زن ایرانی موفق شد، قله کی ۲ را فتح کند. به 
گزارش ایسنا، طبق اخبار به دست آمده مشخص شد افسانه حسامی فرد بانوی کوهنورد 
ایرانی موفق به صعود قله ۸۶۱۱ متری کِی ۲ به عنوان دومین قله بلند دنیا شده است. 
صعود کوهنورد ایرانی ســاعت ۵ و ۴۰ دقیقه بامداد به وقت پاکســتان رقم خورده تا 
بــا این صعود، حســامی فرد به عنوان اولین زن ایرانی صعودکننده به کی ۲ شــناخته 
شــود. کِی ۲ ( K۲)، دومین قله بلند روی زمین پس از اورست است. این قله با ارتفاع 
۸۶۱۱ متر از سطح دریا، در منطقه قره قروم در رشته کوه های هیمالیا و در شمال شرقی 
پاکستان قرار گرفته و دارای فنی ترین و سخت ترین مسیر صعود در جهان است. کی ۲ 
به کشنده ترین و پرتلفات ترین قله در بین کوهنوردان مشهور است. افسانه حسامی فرد 
و الهام رمضانی دو زن ایرانی هستند که موفق شده بودند اردیبهشت امسال به اورست 

هم صعود کنند.

«تاج» در آستانه افتادن!
کمیته بدوی انتخابات فدراســیون فوتبال برای تصمیم گیــری در مورد نامزدهای 
حضور در انتخابات پیش رو استدلال های متفاوتی را در دستور کار قرار داده که ممکن 
است به حذف رئیس سابق فدراسیون منجر شود! به گزارش مهر، سکوتی عجیب در 
فوتبال ایران حاکم شده است. کاندیداهای ریاست فدراسیون فوتبال از دسترس خارج 

شده اند و ترجیح می دهند در رسانه ها نشانی از آنها نباشد؛ حتی یک خط خبر.
میرشــاد ماجــدی حتی درباره اتفاقات اخیر فدراســیون و تیم ملــی اظهار نظری 
نمی کند و به بیانیه های سایت فدراسیون بسنده کرده، عزیزاالله محمدی ماه هاست در 
سکوت است و هیچ حرفی نمی زند و مهدی تاج که این روزها زیر تندترین انتقادات از 

سوی اهالی فوتبال برای ثبت نام در انتخابات است، پاسخی نمی دهد.
اما ســروصدای اصلی در کمیته بدوی انتخابات فدراسیون فوتبال است؛ جایی 
که قرار اســت صلاحیت اولیه نامزدهای پست های مختلف را بررسی کند. کمیته 
بدوی انتخابات فدراســیون فوتبال منتخب سه عضو اصلی و دو عضو علی البدل 
از سوی مجمع فدراســیون فوتبال در سال ۱۳۹۹ است. نکته جالب اینجاست که 
انتخاب این تعداد افراد برای کمیته بدوی انتخابات، گافی برنامه ریزی شــده بود و 
در حقیقت باید پنج عضو اصلی و دو عضو علی البدل داشــته باشد. موضوعی که 
تا پیش از این به آن توجه نمی شــد، براســاس ماده ۴ مقررات انتخاباتی اعضای 
کمیته نباید پســت دولتی داشــته باشند  یا عضو فدراســیون باشند. حال در دوره 
جدید، بعد از بحث و بررسی های بسیار در جلسات کمیته بدوی، حق رأی دو عضو 
این کمیته از آنها ســلب شــد و دو عضو علی البدل جایگزین شدند. با مصوبه این 
کمیته شــاه کرمی به دلیل پستی بالاتر از مدیرکلی در وزارت نفت که دولتی است 
و کردانی به دلیل ریاســت در آکادمی سازمان لیگ، از اعضای اصلی کنار گذاشته 
و تقی ســیاری و حبیب االله حبیبی جایگزین آنها شــدند. البته شاه کرمی و کردانی 
بــدون حق رأی و امضا در جلســات حضور دارند. به نظر می رســد موضع تاج در 
این جابه جایی ها ضعیف شده است. چون غلامرضا شاه کرمی و مهدی کردانی از 
دوســتان قدیمی تاج بودند و علی فلاحتی هم چند شب پیش به صورت علنی از 
رئیس اســبق فدراسیون فوتبال در یک برنامه تلویزیونی دفاع کرد. از کمیته بدوی 
خبر می رسد اســتدلال های حبیب االله حبیبی و تقی سیاری درخصوص صلاحیت 
اساســنامه ای مهدی تاج بر افراد دیگــر اثرگذار بوده و موضــوع بند ۳ ماده ۳۳ 
اساســنامه فدراسیون محل مناقشــه جدی اســت: «مدت زمان مسئولیت رئیس 
فدراســیون، نواب رئیس و اعضای هیئت رئیســه، چهار سال می باشد و این مدت 
بعد از خاتمه مجمع عمومی که ایشان را انتخاب نموده است آغاز می شود. هیچ 
شخصی نمی تواند بیش از سه دوره متوالی یا متناوب، در هیئت رئیسه فدراسیون 

باشد (چه به عنوان رئیس، نایب رئیس یا سایر اعضای هیئت رئیسه)».
نکته جالب بند های ۲ و ۳ ماده ۳۳ اساسنامه فیفاست که دقیقا به همین موضوع 
اشــاره دارد و صلاحیت فردی که قبلا ســه دوره عضو هیئت رئیســه یا رئیس فیفا یا 
یک فدراسیون ملی بوده است هرگز برای نامزدی یا کاندیداتوری رئیس یا عضویت در 
هیئت رئیسه فدراسیون احراز نمی شود و استدلال بر این است که در تمام دنیا به همین 
نحو عمل می شود. جالب اینکه برخی مانند علی فلاحتی، عضو کمیته بدوی انتخابات، 
این موضوع با وضع را قوانین عادی کشــورها مقایسه کرده و با توسل به قاعده عطف 
بماسبق نشــدن قوانین، تفســیر به رأی می کنند که صراحت این بند در اساسنامه فیفا، 
همه چیز را روشن می کند و برداشت اشتباه این افراد را نشان می دهد. در حقیقت همین 
که در زمان نامزدشــدن یک کاندیدای ریاست یا هیئت رئیسه، آن فرد دارای سابقه سه 
دوره ریاست یا عضویت در هیئت رئیسه فدراسیون باشد فاقد قابلیت و صلاحیت برای 
نامزدی ریاســت یا عضویت در هیئت رئیسه است و نیازی به استدلال های دیگر ندارد. 
با همه این تفاســیر، به زودی تصمیم نهایــی درخصوص حضور یا عدم حضور رئیس 
ســابق فدراسیون فوتبال گرفته خواهد شد و باید منتظر ماند و دید کمیته بدوی با چه 

استدلالی، تصمیم لازم را خواهد گرفت.

ماجراجویی والیبال ایران در لیگ ملت های ۲۰۲۲ با شکست 
برابر لهســتان در دیدار مرحله یک چهارم نهایی به پایان رسید. 
ملی پوشان والیبال ایران که هرچه زمان در این لیگ جلوتر رفت 
نشــان دادند پختگی بیشتری به دســت آورده اند، با صعود به 
جمع هشت تیم برتر دنیا عملیاتی را که در ابتدا عنوان شده بود 
غیر ممکن است، نهایی کردند. با وجود این شکست برابر لهستان، 
پایانی برای کار این تیم در ســال ۲۰۲۲ بود. ایران در رده هفتم 
ایــن رقابت ها قرار گرفت و حالا منتظر دوره های بعدی خواهد 
ماند تا احتمالا شرایطش را بهبود ببخشد. والیبال ایران در لیگ 
ملت های ۲۰۲۲ شکســت خورد؛ ولی در همین دوره اتفاقاتی 
رخ داد که نشان می دهد با وجود شکست خوردن در یک چهارم 

نهایی، تیم ملی والیبال ایران برنده شده است!
رقیب   قابل   احترام

والیبــال ایران در شــرایطی بــه کارش در رقابت های لیگ 
ملت هــا پایان داد که رقیب قابل احترامی برای قدرت های دنیا 
بود. این تیم اگرچه در بازی های نخســت دو شکســت بد برابر 
ژاپن و بعدها برابر بلغارســتان داشت؛ ولی برتری برابر آمریکا 
و همین تیم لهســتان در مرحله گروهی، همه را شــوکه کرد. 
کاری که موجب شد قدرت های دنیا به تیم جوان ایران احترام 
بگذارند. این موضوع را می شد در بازی مرحله یک چهارم نهایی 
که بازی مجدد برابر لهستان بود هم مشاهده کرد؛ لهستانی ها 
از باخت مرحله نخست برابر ایران در گدانسک حسابی ناراحت 
بودند و می خواستند هر طور شده انتقام آن شکست را بگیرند. 
با وجود این کار آنها چندان راحــت نبود؛ بازیکنان جوان ایران 
در این بازی جنگیدند و لهســتان که عناوین بسیار زیادی در دنیا 
دارد، به سختی توانست از سد تیم ملی والیبال ایران عبور کند. 
شــاید اگر در بازی اخیر، اندکی خوش شانســی به ویژه در ست 

پنجم رقم می خورد، لهستان برای یازدهمین بار طعم شکست 
را می چشید. به هر روی، لهستان در بیست و ششمین تقابلش با 

ایران، شانزدهمین برد را کسب کرد.
تغییر   نسل   شجاعانه

مهم ترین نکتــه ای که می توان از آن برای برنده شــدن تیم 
ملی والیبال ایران در این دوره از رقابت ها یاد کرد، تغییر نســلی 
است که در این تیم به وجود آمده است. تیم ملی والیبال ایران 
در دهه گذشــته تحت سیطره ســتاره های بزرگی مانند سعید 
معروف، محمد موسوی و امیر غفور بوده است. با خداحافظی 
و کنار گذاشته شــدن یکی، دو نفر از این ســتاره ها، تیم جوان و 
جدیدی راهی رقابت های لیگ ملت های والیبال شــد. در ابتدا 
تصــور بر این بــود که این تیم جــوان بــرای تجربه اندوزی به 
رقابت های والیبال جهان اعزام شــده است؛ ولی طولی نکشید 
تا مشخص شود این بازیکنان در عین جوانی، حرف های زیادی 
برای گفتن دارند. تغییر نســل در این زمان شجاعتی مثال زدنی 
می خواســت؛ شــجاعتی که احتمالا با چراغ ســبز فدراسیون 
و محمدرضــا داورزنی از یک ســو و تغییــر کادر مربیگری تیم 
ملی والیبال ایران از ســوی دیگر به دســت آمده است. هرچه 
باشد، نتیجه مشخص اســت؛ تیم ملی والیبال ایران حالا کاملا 
پوســت اندازی کرده و به غیر از میلاد عبادی پور، سایر بازیکنان 
تجربه چندانی برای بازی کردن در تیم ملی بزرگسالان ایران در 

سال های اخیر نداشته اند.
مردی   به   اسم   بهروز   عطایی

نکته دیگــری که حضور تیــم ملی والیبال ایــران در لیگ 
ملت های ۲۰۲۲ را برجســته کرده و نمی شــود روی آن چشم 
بســت، سپردن کار به دست یک ســرمربی ایرانی است. واضح 
اســت که بــرای «ایرانیزه کــردن» نیمکت تیم ملی هر کســی 

نمی توانســت کاندیدا باشــد. بهروز عطایی در شرایطی بعد از 
مربیان نام آشــنای خارجی روی نیمکت تیم ملی ایران نشست 
که پیش تر در تیم ملی نوجوانان و جوانان ایران سابقه فعالیت 
داشــته و اتفاقا توانسته نتایج درخوری کسب کند. او حالا روی 
نیمکت تیمی نشسته که بسیاری از ستاره هایش همان بازیکنان 
رده نوجوانان و جوانانی است که خودش از ابتدا آنها را آموزش 
داده و به ســطحی رســانده که می تواننــد در لیگ ملت های 
والیبال دنیا برابر رقبای قدرتمندی مانند آمریکا، لهستان، برزیل 
و ایتالیــا بازی کننــد. موضوع مهم درمورد بهــروز عطایی این 
است که با وجود موفقیتی که در ماه های اخیر به دست آورده، 
مسئله دســتمزدش حسابی بازار شــایعات را داغ کرده است. 
به تازگی در تلویزیون یکی، دو کارشــناس عنوان کردند که او از 
فدراسیون والیبال دســتمزد زیادی نمی گیرد و شایعه دریافت 
۱۵۰ هــزار تومانی او به صورت روزانه حســابی فضا را ملتهب 
کرده است؛ اما عطایی بدون اعتنا به چنین شایعاتی در این دوره 
از رقابت های لیگ ملت های والیبال نشان داد سپردن کار به او 
و ایجاد تغییرات روی نیمکت تیــم ملی والیبال ایران تصمیم 

درستی بوده است.
میزان  جنگندگی   و   تلاش  بازیکنان   جوان

مــورد دیگری کــه با وجود شکســت ایران برابر لهســتان، 
نوید برنده شــدن این تیــم در این رقابت ها را می دهد، ســطح 
بازی و میزان جنگندگی بازیکنان تیم ملی ایران اســت. همین 
حالا غول های باشــگاهی دنیا به دنبال ستاره های جوان ایران 
هستند. امین اســماعیل نژاد، گل سرسبد آنهاست. او این روزها 
و با وجود آنکه مشــغول ســپری کردن دوران ســربازی است 
پیشــنهادهای بزرگی از لهســتان و یکی، دو تیم ایتالیایی دارد. 
امین اسماعیل نژاد با سرویس ها و اسپک های بسیار تماشایی که 

در این دوره از بازی ها زده، حسابی جلب توجه کرده و قدرت او 
در عین جوانی چنان زیاد است که مدافعان بزرگ دنیا می گویند 
مهارش کار هرکسی نیســت. درباره میزان جنگندگی بازیکنان 
تیم ملی والیبال ایران هم که نیاز به فکت های بی شمار نیست؛ 
در همین بازی آخر برابر لهســتان امیرحســین اسفندیار آن قدر 
جنگید که در انتهای بازی از حال رفت. تلاش پزشکان تیم برای 
برگرداندن او به شرایط عادی به خوبی بیانگر سطح جنگندگی 
این بازیکن جوان است. البته این میزان از جنگندگی در تک تک 
بازیکنــان تیم ملی ایران به وضوح دیده شــد. این امر به خوبی 
بیانگر تلاش این جوانان برای پیشرفت در دنیای والیبال است. 
ضمــن اینکه همچنان نباید فراموش کرد بســیاری از بازیکنان 
کنونی تیــم ملی ایران، همان طورکه پیش تــر میلاد عبادی پور 
کاپیتان این تیم، گفته بود تجربــه ای برای حضور در بازی های 

لیگ ملت های والیبال جهان نداشتند.
پس گیری  جایگاه  ایران  در  آسیا

در نهایت به غیر از دستاوردی که حاصل تغییرات و معرفی 
ستاره های جدید به والیبال ایران از یک سو و معرفی پدیده های 
نوظهور به والیبال جهان از سوی دیگر است، نباید از کنار نتیجه 
به دست آمده به راحتی عبور کرد. ایران به کارش در این دوره از 
بازی ها با ایســتادن در رده هفتم جهان پایان داد که در مقایسه 
بــا دوره پیش که در جایگاه دوازدهم ایســتاد، پیشــرفت قابل 
ملاحظه ای است. ضمن اینکه والیبال ایران در این دوره بالاتر از 
ژاپن هم قرار گرفت. تیم ملی با وجود شکست غافلگیرکننده ای 
که برابر ژاپن در مرحله نخســت همین بازی ها داشت، حالا در 
رده بنــدی کلی در دنیــا، بالاتر از ژاپن قرار می گیــرد. این به آن 
معنی اســت که ایران دوباره تبدیل به آقای آســیا شده است؛ 

جایگاهی که تا چند ماه پیش در اختیار تیم ژاپن بود.

سرمربی تیم ملی والیبال ایران گفت: از بازیکنانم تشکر می کنم که فداکارانه تا لحظه 
آخر برای کسب پیروزی تلاش کردند. بهروز عطایی پس از شکست تیم ملی ایران مقابل 
لهســتان در مرحله نهایی لیگ ملت های ۲۰۲۲ درخصوص این مسابقه گفت: ابتدا یک 
خســته نباشید جانانه به بازیکنان، اعضای کادر فنی و فدراسیون والیبال می گویم که در 
یک پروســه زمانی تقریبا ۵۰روزه فشــار زیادی را تحمل کردند. در این مدت تیم ایران ۱۳ 
بازی بســیار سنگین داشت که روند رو به رشد تیم در این مدت عیان شد و از این بابت از 

شاگردانم که فداکارانه تلاش کردند، تشکر می کنم.
او ادامه داد: خوشــحالم که چنیــن بازیکنانی دارم. امیدوارم در مســابقات پیش رو 
بتوانیم کیفیت بهتری به نمایش بگذاریم و مردم را خوشحال کنیم. فکر می کنم نتیجه، 

عملکــرد و روند تیم ایران به گونه ای بود که مردم احســاس خوبی نســبت به این تیم 
داشــتند. اینکه ما مرحله به مرحله بهتر شدیم و بازی به بازی کیفیت تیمی ایران تغییر 
کرد برای من موضوع پراهمیتی است. امیدوارم این روند ادامه پیدا کند. می توانیم مقابل 

تیم های خوب دنیا فوق العاده ظاهر شویم.
سرمربی تیم ملی والیبال ایران گفت: خیلی خوشحالم که با یک نسل تغییریافته باز 
هم توانستیم در والیبال دنیا خودمان را ثابت کنیم. شاید همه، والیبال ایران را به تعداد 
محدودی بازیکن می شــناختند اما امروز والیبال ایران با تعدادی بازیکن جدید به چشم 
آمد و این موضوع جای خوشــحالی دارد. این نشــان می دهد کــه روند تولید بازیکن در 

ایران ادامه دارد.

عطایی با اشــاره به مســابقات قهرمانی جهان، عنوان کرد: امیدوارم در مســابقات 
پیش رو هم بتوانیم خوش بدرخشــیم. قطعا برای مســابقات قهرمانی جهان تغییراتی 
خواهیم داشت. مسابقات قهرمانی جهان بسیار سخت است و باید تلاشمان را برای آن 

پیکارها مضاعف کنیم.
او در پایان خطاب به مردم کشــورمان، گفت: بخش زیادی از موفقیت های تیم ملی 
را مدیون حمایت های مردم هستیم. همه به عشق مردم، سختی ها را تحمل می کنیم و 
بازیکنان احساس می کنند که سرباز کشورشان هستند. مردم همه دارایی ما هستند. برای 
این پرچمی که روی سینه ماست تا آخرین لحظه می جنگیم و تلاش می کنیم و امیدوارم 

مردم هم از تلاش تیم ایران رضایت داشته باشند.

عطایی: شاگردانم فداکارانه تلاش کردند

والیبال ایران باخت؛ ولی برنده شد
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